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ЗАПИСНИК 

 

28. сједнице Комисије за финансије и буџет Представничког дома Парламентарне 

скупштине БиХ која је  одржана 17.01.2005. године, у времену од 9,30 до 11,10 часова. 

Сједници су присуствовали чланови Комисије: Ружа Сопта, Хазим Фелић, Љиљана 

Миличевић, Бериз Белкић, Фатима Лехо и Марија Перкановић.  

Сједници из оправданих разлога нису присуствовали:Абдулах Накаш, Златко Лагумџија и 

Душанка Мајкић. 

Сједници су присуствовали: Емир Демировић из Службе Савјета министара БиХ, Џенита 

Фочо из Министарства финансија и трезора, Драган Кулина и Миро Галић из Уреда за 

ревизију финансијског пословања институција БиХ, посланик Адем Хускић; представници 

Асоцијације привредника Бугојно: Сеад Хаџић, Неџад Дадовић, Исмет Кекић и Ивица 

Врљић, те  Драгица Хинић, секретар Комисије. 

Сједницом је предсједавала Љиљана Миличевић.  

За расправу на сједници предложен је сљедећи:  

 

ДНЕВНИ РЕД 

 
1. Верификовање Записника 26. сједнице Комисије; 

2. Разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о осигурању депозита 

у банкама БиХ  (предлагач:Савјет министара БиХ); 

3. Разматрање Извјештаја о ревизији финансијског пословања Агенције за рад и 

запошљавање БиХ за 2003. годину (Уред за ревизију финансијског пословања 

институција БиХ); 

4. Давање аутентичног тумачења члана 14. Закона о систему индиректног опорезивања 

БиХ; 

5. Разматрање Приједлога оријентационог радног плана Комисије за 2005. годину; 

6. Разно: 

            а). Разматрање дописа Асоцијације привредника Горњоврбаске регије. 
 

Адем Хускић предложио је да се тачка 6. разматра као прва тачка дневнога реда, што је 

једногласно прихваћено, као и дневни ред у цјелини. 

 

Ад. 1. Разматрање дописа Асоцијације привредника Горњоврбаске регије 
 

Адем Хускић изразио је захвалност Комисији која је омогућила разматрање дописа и 

разговор са представницима Асоцијације привредника Горњоврбаске регије на предметној 

сједници. Истакнуо је да је реформом царинских управа укинута царинарница у Бугојну, што 

је у великој мјери отежало и поскупило пословање свих привредних и других субјеката овог 

региона. За укидање наведене царинарнице, по његовом и мишљењу представника 
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Асоцијације, није постојало адекватно оправдање јер је ова царинаница обављала велики 

промет. Као доказ наведених тврдњи приложена је и обимна документација. Иако су се 

привредници овог региона обраћали свим надлежним институцијама и Управи за индиректно 

опорезивање, нису добили никакав одговор на своје захтјеве. Информисао је да је у 

међувремену министар ресорног министарства обећала да ће се као прелазно рјешење, до 

коначне одлуке, извршити распоређивање радника из царинарнице Травник у Бугојно како 

би се олакшао посао привредницима овог региона. На крају је и предложио да и Комисија 

заузме такав став и предложи Управи и ресорном министарству да радници из царинарнице 

Травник далазе на посао у Бугојно.    

Представник Асоцијације,  Исмет Кекић у потпуности је подржао дискусију претходника. 

Хазим Фелић, Бериз Белкић и Љиљана Миличевић  такодје су сагласни с приједлогом 

да Комисија подржи захтјев претходника. 

Након окончане расправе чланови Комисије једногласно су усвојили закључак: 

Комисија је приликом расправе о допису Асоцијације привредника Горњоврбаске регије 

изразила безрезервно разумијевање за захтјев и једногласно усвојила иницијативу, коју 

упућује Управном одбору Управе за индиректно опорезивање у БиХ, да у овом и другим 

сличним случајевима,  размотри захтјеве и омогући царињење роба у бившој царинској 

испостави Бугојно, тако што ће распоредити запослене царинике из најближе царинске 

испоставе у Бугојно. На овај начин подстакле би се до сада запажене привредне активности 

ове регије, скратио рок и смањили трошкови царињења роба, а не би се мијењала договорена 

структура царинских испостава. 

Као доказ позитивних привредних токова до сада у овој регији, Комисија у прилогу доставља 

приложену документацију Асоцијације привредника Горњоврбаске регије. 

 

Ад.2. Верификовање Записника 26. сједнице Комисије 

 

Записник 26. сједнице једногласно је верификован. 

 

Ад.3.Разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о осигурању  

         депозита у банкама БиХ  (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 

Џенита Фочо образложила је Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о осигурању 

депозита у банкама БиХ. Истакнула је да ове измјене представљају позитиван примјер 

пословања Агенције за осигурање депозита.  

 

По окончаној расправи чланови Комисије једногласно су усвојили принципе Приједлога 

закона,  изјаснили се о амандману Бериза Белкића, који су одбили с једним гласом за, 2 гласа 

против и 3 уздржана гласа, усвојили Закон у цјелини и упутили га у даљу парламентарну 

процедуру. 

 

Ад.4. Разматрање Извјештаја о ревизији финансијског пословања Агенције за рад и 

          запошљавање БиХ за 2003. годину  (Уред за ревизију финансијског пословања  

          институција БиХ) 

 

Драган Кулина информисао је да је Извјештај о ревизији финансијског пословања Агенције 

за рад и запошљавање БиХ за 2003. годину касније достављен у процедуру јер није био 

ријешен правни статус ове институције. У Извјештају је наведено да нема већих проблема у 

раду, те да је неријешен статус руководства Агенције, јер Савјет министара није још увијек 

донио одлуку о именовању. Као неријешено питање, истакнуо је средства у висини од 5 

милиона КМ, које је Агенција преузела од ранијег Завода за запошљавање. Око наведених 

средстава још увијек се води расправа јер својина над овим средствима није још утврђена, 

док Агенција наведена средства већ троши  за плате, капиталне издатке и сл. Стога би се од 
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Савјета министара требало захтијевати да што прије ријеши питање наведених средстава, 

као и питање коначног именовања руководства Агенције и попуне осталих радних мјеста. 

Миро Галић потенцирао је четири основна питања везана за рад Агенције, која би требало 

ријешити што хитније. Прво је питање избора менаџмента, друго је питање неопходног 

формирања Савјетодавног одбора који би савјетовао менаџмент, треће је питање рјешења 

статуса 5 милиона КМ и четврто питање је питање обезбједјења средстава за капиталне 

издатке. 

На упит Руже Сопте да ли је Агенција преузела средства Завода за запошљавање, Миро 

Галић је навео да су преузели зграду Завода, око чега се још увијек води судски спор. 

Бериз Белкић је навео да су наведени проблеми резултат непоштовања Закона о Агенцији за 

запошљавање. Стога треба упозорити оснивача Агенције, тј. Савјет министара да је Комисија 

приликом разматрања наведеног извјештаја уочила горе наведене проблеме, те да од Савјета 

министара захтијева њихово хитно рјешавање.  

Након окончане расправе договорено је да г. Белкић  припреми Приједлог извјештаја о 

ревизији пословања ове институције, у складу са расправом на овој сједници. 

 

Ад.5. Давање аутентичног тумачења члана 14. Закона о систему индиректног  

         опорезивања БиХ 

 

Љиљана Миличевић истакнула је да је ова комисија надлежна за давање аутентичног 

тумачења члана 14. Закона о систему индиректног опорезивања БиХ. Навела је да је уз 

захтјев за тумачење достављено и мишљење Савјета министара о тумачењу овог члана. 

Бериз Белкић је мишљења да је овај члан у потпуности јасан, те да га треба посматрати и у 

контексту с другим члановима Закона. Јасно је да се одредбе Закона не могу мијењати без 

одобрења Управног одбора Управе за индиректно опорезивање и то је супротно са Законом о 

Савјету министара и Законом о министарствима.  Стога овде треба покренути иницијативу за 

измјену предметног закона. 

Љиљана Миличевић мишљења је да је члан 25. предметног закона у супротности са 

Уставом јер онемогућава било чију иницијативу за измјену Закона без одобрења Управног 

одбора. 

Фатима Лехо мишљења је да се овакве ситуације дешавају приликом успоставе новог 

пореског система, који захтијева постојање једног фискалног агента за праћење и контролу 

пореског система, што је у овом случају Управни одбор Управе. Ни сада није онемогућена 

иницијатива предлагања закона у овој области, али она подразумијева сагласност тог 

фискалног агента на предложене измјене. Послије стабилисања таквог новог фискалног 

система, неће бити потребе за овако пренаглашеном улогом наведеног фискланог агента. 

Након окончане расправе, чланови Комисије једногласно су заузели став да је члан 14. 

Закона о систему индиректног опорезивања у БиХ јасан, те у том смислу прихватили 

достављено мишљење Савјета министара. Свој приједлог аутентичног тумачења Комисија ће 

доставити Уставно-правној комисији у складу са постојећим Закључком о аутентичном 

тумачењу. 

 

Ад.6. Разматрање Приједлога оријентационог радног плана Комисије за 2005. годину 
 

Фатима Лехо предложила је да се сва кореспонденција са Управом и осталим институцијама 

доставља путем фаx-а, како бисмо имали потврду доставе, што се односи и на закључак о 

потреби израде Закона о измјенама и допунама Закона о акцизама. Овај приједлог чланови 

Комисије су прихватили. 

Ружа Сопта предложила је да се у Оријетациони план рада за разматрање у мјесецу 

фебруару уврсти Закон о измјенама и допунама Закона о акцизама. 
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Љиљана Миличевић мишљења је да од Савјета министара и Управе за индиректно 

опорезивање треба затражити преглед закона које планирају доставити у процедуру током 

ове године, како би их Комисија уврстила у свој план. 

Бериз Белкић сагласан је са приједлозима претходника. Предложио је потом да се: 

-у мјесец фебруару уврсти разматрање Закона о измјенама и допунама Закона о Централној 

банци БиХ; 

 -у мјесецу априлу разматрање Закона о измјенама и допунама Закона о ревизији, Закона о 

имовини БиХ,  Закона о платама и накнадама корисника Буџета институција БиХ; 

- Информација о задужености БиХ да се разматра у јулу и децембру; 

- Извјештај о извршењу Буџета да се разматра три пута годишње и то у априлу, јулу и 

октобру; 

Љиљана Миличевић предложила је да се у План уврсти разматрање Информације о 

имплементацији Закона о систему индиректног опорезивања у БиХ и других закона из 

области индиректног опорезивања и то у мјесецу јуну и децембру. Потом је предложила да 

се испита реализација закључака усвајаних поводом ревизорских извјештаја и да Комисија 

затражи информацију о томе .  

Фатима Лехо сагласна је са приједлогом да се размотри питање реализације закључака 

Комисије. Стога би секретар Комисије требала сачинити преглед свих комисијских 

закључака, како би се видјело шта је од истих реализована, а шта не. Посебно је потенцирала 

закључак вазан за  судбину 2 милиона  КМ о којима је било ријечи приликом разматрања 

Извјештаја о раду Сл.листа БиХ и за која треба што прије утврдити намјену. 

Након окончане расправе једногласно су прихваћени сви напријед наведени приједлози за 

уврштавање аката у План, као и закључено да се за наредну сједницу припреми Извјештај о 

раду Комисије за 2004. годину, у коме ће се наћи  сви донесени закључци, како би Комисија 

могла сагледати степен реализовања истих и информисати Дом о реализованим 

активностима Комисије. Од институција којима су закључци достављани,  треба затражити 

информације  о реализацији истих у међувремену. 

 

 

 

           Записник сачинила:                                                            Предсједавајући Комисије: 

            Драгица Хинић                                                                       Љиљана Миличевић             

                                                                                                                       


